

Call for Applications for Active Membership

The National Youth Council for Health in Morocco is pleased to announce the fourth call for active membership.

Purpose of the Application Process:

- To complete the number of active members, which is set at 5 to 7 in each department, and to engage actively in the council's projects, activities, and missions.

Application Period:

- Applications for active membership are now open.

Access Requirements for the Council as an Active Member:

- Be Moroccan, living in Morocco or abroad.
- Hold a Master's or PhD degree in one of the fields/departments mentioned below.
- Strong communication, leadership, discipline, and consistency skills and qualifications.
- Ability to work independently or as part of a team.
- Strong command of writing and communication skills in one of the following languages: English, French, Arabic, or Moroccan Darija (knowledge of two or more is a plus).
- Responsibility and commitment to engage in the various missions, tasks, and aspirations mentioned below.

Tasks and Roles of Active Members (Voluntary/Funded):

- **Nature of Work:** Each active member will carry out activities, missions, or projects in a voluntary capacity and within a flexible schedule through individual and/or group tasks, based on his/her priorities and vision for his/her department/major, in line with the council goals, background, mission, and agenda.

Tasks and Roles of Active Members Based on Projects/Partnerships:

After you have successfully joined the council and demonstrated productivity, discipline, consistency, and leadership, you will be able to:

- Receive sponsorship for your individual or collective project/initiative within our council.
- Request funding for a specific activity/project from the council, if funding is available for that specific project, or through awards, grants, or sponsorship from a national or international partner institution.

This may include compensation for completed work and coverage of various project implementation costs and requirements, based on defined regulations, procedures, and organizational guidelines in coordination with the Funding, Partnerships, and Projects Committee/Team.

General Yearly Schedule/Program of the Council:

- One online meeting held every two weeks on weekends.
- General Assembly (in-person meeting) once every three months.
- National Conference: Once at the end of each year (December).

Available Leadership Responsibilities/Roles:

You may be assigned one of the following roles after successfully being admitted to our council and demonstrating strong skills in leadership, communication, public speaking, teamwork, commitment, and dedication to working with us toward our agenda and missions:

- Head of the department/major you belong to within the council
- Council Presidency (Vice President)
- Coordination (Council Coordinator)
- Partnerships (Responsible for National Cooperation)
- Partnerships (Responsible for International Cooperation)
- Financial Resource Management (Treasurer)
- Advising (Council Advisor)
- Council Spokesperson
- Communication (Communication Officer)
- Writing (Secretary General)
- Management (Management of Events and Visits / Council Manager)
- Other responsibilities/interests (These may be suggested during the interview meeting to match your background/profile based on your experience and expertise)

Available Departments:

These roles, missions, and responsibilities are available within the following departments:

Medical Anthropology & Sociology Department • Psychiatry Department • Pharmacy Department • General Medicine & Dentistry Department • Public Health Department • Epidemiology and Infectious Diseases Department • Psychology Department • Health, Climate, and Environment Department • Digital and AI Health Department • Public Health Policies Department • Nursing Department • Health Human Resources Department • Medical Laboratories Department • Biomedical/Medical Engineering Department • Sports and Health Department • Nutrition and Health Department • Health, Biology and Medical Biotechnology Department • Health Economics Department • Medical/Therapeutic Tourism Department • Medical Physics Department • Health and Education Department • Sexual and Reproductive Health Department • Data and Statistics in Health Department • Management, Media and Communication Department • Health and Social Work.

Application Process:

Please submit:

- An up-to-date resume.
- A short cover letter or voice message expressing your interest in joining the council as an active member.
- Send your application to the WhatsApp Business number of the Founder and President, Mr. Anas AIT BAMOUH: +212620-374225, and a copy to the email address: nychanas@hotmail.com.

Subject: Application for Active Member, [Your Full Name], [Your Major]

If your qualifications align with our goals and aspirations:

- You will be invited to an online or in-person meeting to discuss further details related to the council project and the next steps.
- Relevant council documents will be shared with you.

If you successfully pass this process:

- You will be added to our WhatsApp council active members group.
- A membership card will be provided.
- Your profile will be added to our council website.
- We will share with you the progress report of the council from its establishment to the present.
- You and all council members will be invited to meet in person for an event where the Council's project will be presented, recorded, and supervised by the media.

Advantages of Joining the Council:

- Join a distinguished network of talents and leaders from 24 different departments within the council.
- Expand your professional and academic network by connecting with members, experts, and national and international partners.
- Design, develop, establish, and lead initiatives and projects across 24 majors/departments within the council.
- Receive sponsorship and institutional support for your initiatives and projects, when eligible.
- Gain recognition, recommendations, awards, and official support from the council and/or its national and international partners.
- Possibility of participating in exchange programs and representing the council abroad as an ambassador or head of a project.
- Participate in articles, podcasts, conferences, live sessions, roundtables, workshops, medical caravans, annual meetings, and the NYCH National Conference, as well as internship, training, job opportunities, and economic projects, both inside the council and in external events organized with national and international partners.
- Showcase your achievements and aspirations in your academic and professional career, while highlighting your impact and contributions within the council.
- Develop and strengthen your academic, professional, leadership, and communication skills through active engagement and collaboration with diverse members.
- Access discounts or free entry to selected events and meetings, depending on availability and partnerships.

NB: This document may be updated from time to time depending on the progress of the council.

Appel à Candidatures pour l'Adhésion Active

The National Youth Council for Health in Morocco a le plaisir d'annoncer le quatrième appel à candidatures pour devenir membre actif.

Objectif du processus de candidature :

- Compléter le nombre de membres actifs, fixé entre 5 et 7 par département, et participer activement aux projets, activités et missions du Conseil.

Période de candidature :

- Les candidatures pour devenir membre actif sont désormais ouvertes.

Conditions d'accès au Conseil en tant que membre actif :

- Être Marocain(e), résidant au Maroc ou à l'étranger.
- Être titulaire d'un Master ou d'un Doctorat dans l'un des domaines/départements mentionnés ci-dessous.
- Posséder de solides compétences en communication, leadership, discipline et régularité.
- Être capable de travailler de manière autonome ou en équipe.
- Maîtriser parfaitement l'écriture et la communication dans l'une des langues suivantes : anglais, français, arabe ou darija marocaine (la connaissance de deux langues ou plus est un atout).
- Faire preuve de responsabilité et d'engagement pour participer aux différentes missions, tâches et objectifs du Conseil.

Missions et rôles des membres actifs (bénévoles / financés) :

Nature du travail :

Chaque membre actif mènera des activités, missions ou projets à titre bénévole, avec un emploi du temps flexible, via des tâches individuelles et/ou collectives, en fonction de ses priorités et de sa vision pour son département/spécialité, en accord avec les objectifs, l'historique, la mission et l'agenda du Conseil.

Missions et rôles des membres actifs basés sur les projets/partenariats :

Après avoir rejoint avec succès le Conseil et démontré votre productivité, discipline, régularité et leadership, vous pourrez :

- Recevoir un sponsoring pour votre projet ou initiative individuelle ou collective au sein du Conseil.
- Demander un financement pour une activité ou un projet spécifique auprès du Conseil, si des fonds sont disponibles, ou via des prix, subventions ou sponsoring d'une institution partenaire nationale ou internationale.

Cela peut inclure une compensation pour le travail réalisé ainsi que la prise en charge des coûts et besoins liés à la mise en œuvre des projets, selon les réglementations, procédures et directives organisationnelles définies, en coordination avec le Comité/Équipe Financement, Partenariats et Projets.

Programme annuel général du Conseil:

- Réunion en ligne toutes les deux semaines pendant le week-end.
- Assemblée générale (réunion en présentiel) une fois tous les trois mois.
- Conférence nationale : une fois par an, à la fin de l'année (décembre).

Responsabilités / Rôles de leadership disponibles:

Après votre admission et après avoir démontré vos compétences en leadership, communication, prise de parole en public, travail en équipe, engagement et dévouement, vous pourrez être nommé(e) à l'un des postes suivants :

- Chef du département/spécialité auquel vous appartenez
- Présidence du Conseil (Vice-Président(e))
- Coordination (Coordinateur/Coordinatrice du Conseil)
- Partenariats (Responsable de la Coopération Nationale)
- Partenariats (Responsable de la Coopération Internationale)
- Gestion des ressources financières (Trésorier/Trésorière)
- Conseil / Consultation (Conseiller/Conseillère du Conseil)
- Porte-parole du Conseil
- Communication (Responsable de la Communication)
- Rédaction (Secrétaire Général(e))
- Gestion (Gestion des événements et visites / Manager du Conseil)
- Autres responsabilités/intérêts (proposés lors de l'entretien pour correspondre à votre profil, expérience et expertise)

Départements disponibles :

Ces rôles, missions et responsabilités sont disponibles dans les départements suivants :

- Département Anthropologie Médicale & Sociologie
- Département Psychiatrie
- Département Pharmacie
- Département Médecine Générale & Médecine Dentaire
- Département Santé Publique
- Département Épidémiologie et Maladies Infectieuses
- Département Psychologie
- Département Santé, Climat et Environnement
- Département Santé Digitale et Intelligence Artificielle
- Département Politiques de Santé Publique
- Département Soins Infirmiers
- Département Ressources Humaines en Santé
- Département Laboratoires Médicaux
- Département Projets Médicaux
- Département Génie Biomédical / Génie Médical
- Département Sport et Santé
- Département Nutrition et Santé
- Département Santé, Biologie et Biotechnologie Médicale
- Département Économie de la Santé
- Département Tourisme Médical / Thérapeutique
- Département Physique Médicale
- Département Santé et Éducation
- Département Santé Sexuelle et Reproductive
- Département Données et Statistiques en Santé
- Département Gestion, Médias et Communication
- Département Santé et Travail Social

Procédure de candidature :

Veuillez soumettre :

- Un CV à jour
- Une courte lettre de motivation ou un message vocal exprimant votre intérêt pour rejoindre le Conseil en tant que membre actif
- Envoyer votre candidature au numéro WhatsApp Business du Fondateur et Président, M. Anas AIT BAMOUH : +212620-374225, avec copie à : nychanas@hotmail.com

Objet : Candidature – Membre Actif, [Votre Nom Complet], [Votre Spécialité]

Si votre profil correspond à nos objectifs et aspirations :

- Vous serez invité(e) à une réunion en ligne ou en présentiel pour discuter des détails du projet du Conseil et des prochaines étapes.
- Les documents pertinents du Conseil vous seront transmis.

Si vous réussissez ce processus :

- Vous serez ajouté(e) au groupe WhatsApp des membres actifs du Conseil
- Une carte de membre vous sera fournie
- Votre profil sera ajouté au site web du Conseil
- Le rapport d'avancement du Conseil depuis sa création jusqu'à aujourd'hui vous sera partagé
- Vous serez invité(e), avec tous les membres, à un événement en présentiel où le projet du Conseil sera présenté, enregistré et supervisé par les médias

Avantages d'adhérer au Conseil :

- Rejoindre un réseau distingué de talents et de leaders issus de 24 départements différents
- Élargir votre réseau professionnel et académique en vous connectant avec des membres, experts et partenaires nationaux et internationaux
- Concevoir, développer, établir et diriger des initiatives et projets au sein des 24 départements
- Bénéficier de sponsoring et de soutien institutionnel pour vos initiatives et projets, si éligible
- Recevoir reconnaissance, recommandations, distinctions et soutien officiel du Conseil et/ou de ses partenaires nationaux et internationaux
- Possibilité de participer à des programmes d'échange et représenter le Conseil à l'étranger en tant qu'ambassadeur ou chef de projet
- Participer à des articles, podcasts, conférences, sessions en direct, tables rondes, ateliers, caravanes médicales, réunions annuelles et Conférence Nationale NYCH, ainsi qu'à des stages, formations, opportunités d'emploi et projets économiques, au sein du Conseil ou lors d'événements externes avec des partenaires nationaux et internationaux
- Valoriser vos réalisations et ambitions académiques et professionnelles tout en mettant en avant votre impact au sein du Conseil
- Développer et renforcer vos compétences académiques, professionnelles, en leadership et en communication grâce à l'engagement actif et à la collaboration avec des membres diversifiés

- Accéder à des réductions ou à un accès gratuit à certains événements et réunions, selon les disponibilités et partenariats

NB : Ce document peut être mis à jour périodiquement selon l'évolution du Conseil.